

Department for international students

English

As the department for international students, we support international students in every situation and represent their interests. We offer **consultation hours** where we help with looking for an apartment or job, stress with the immigration authorities, homesickness or official matters at the university. They take place Mondays (online, per Zoom, email or our social media) and Thursdays (at our office). We offer advice in English, German and other languages as listed on our page on the AStA website. To help new incomings we participated in the **First Semester Welcome** in the winter semester alongside other AStA departments.

Another large part of our work is **planning and organizing events**. Every Monday we offer the **Chit Chat Lounge** in cooperation with the International Club, where students can practice languages in a friendly atmosphere. In November we held the **General Assembly** of international students to elect a new representative and new members of the Department. During the summer semester we got sporty with you in our weekly **beach volleyball** events on Venusberg and artsy at the AStA stand at **CampusFest**. To add to that, we hosted a **Eurovision watch party** with the International Club and a **scavenger hunt** for new students to discover our city.

Additionally, we were active in improving the security situation and living conditions of international students. To this end, we stay in contact with Studierendenwerk Bonn. Additionally, we took part in the **“Campus of the future” event** organized in Cologne. In the past year we had lots of exchange with AStA Departments for international students of other universities, e.g. at several **networking events and conferences of the Federal Union of International Students (BAS)** and the **DAAD conference on internationalization** of universities. Furthermore, we participated in the **commission for internationalization** of our university. As always we helped the International Office **select** the recipients of several **scholarships**.

Referat für internationale Studierende

Deutsch

Als Referat für internationale Studierende unterstützen wir internationale Studierende in allen Lebenslagen und vertreten ihre Interessen. Wir bieten **Sprechstunden** an, in denen wir bei der Wohnungs- oder Arbeitssuche, Stress mit der Ausländerbehörde, Heimweh oder offiziellen Angelegenheiten an der Hochschule helfen. Sie finden montags (online, per Zoom, E-Mail oder über unsere sozialen Medien) und donnerstags (in unserem Büro) statt. Wir bieten Beratung auf Englisch, Deutsch und anderen Sprachen an, die auf unserer Seite auf der AStA-Website aufgeführt sind. Um Neuankömmlingen zu helfen, haben wir im Wintersemester zusammen mit anderen AStA-Referaten an der **Erstsemesterwelcome** teilgenommen.

Ein weiterer großer Teil unserer Arbeit ist das **Planen und Organisieren von Veranstaltungen**. Jeden Montag bieten wir in Zusammenarbeit mit dem International Club das **Sprachcafé** an, in dem Studierende in netter Atmosphäre Sprachen üben können. Im November haben wir die **Vollversammlung** der internationalen Studierenden abgehalten, um eine Referent*in und neue

Mitglieder zu wählen. Im Sommersemester waren wir mit euch sportlich bei unseren wöchentlichen **Beachvolleyballspielen** auf dem Venusberg und künstlerisch am AStA-Stand beim **CampusFest**. Außerdem haben wir mit dem Internationalen Club eine **Eurovision Watching Party** veranstaltet und eine **Schnitzeljagd** für neue Studierende, um unsere Stadt zu entdecken.

Zudem haben wir uns für die **Verbesserung der Sicherheitslage und der Lebensbedingungen** der internationalen Studierenden eingesetzt. Zu diesem Zweck stehen wir in Kontakt mit dem Studierendenwerk Bonn. Außerdem haben wir an der Veranstaltung „**Campus der Zukunft**“ in Köln teilgenommen. Im vergangenen Jahr gab es einen regen Austausch mit den AStA-Referaten für internationale Studierende anderer Hochschulen, z.B. bei verschiedenen Vernetzungsveranstaltungen und **Konferenzen des Bundesverbandes der Internationalen Studierenden (BAS)** und der **DAAD-Konferenz zur Internationalisierung der Hochschulen**. Außerdem haben wir in der **Internationalisierungskommission** der Universität mitgewirkt. Wie immer halfen wir dem International Office bei der **Auswahl der Stipendiaten**.